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Развитие цивилизации неразрывно связано с современными технологиями в обла-

сти коммуникаций. Информационные технологии приносят изменения в разные сферы 

человеческой жизни, не оставляя без внимания области государственного управления. 

Стихийные непредвиденные события, такие как пандемия коронавирусной инфекции 

(COVID-19), заставляют человечество в ускоренном режиме осваивать их. Меняются образ 

жизни и даже такие традиционные процедуры и институты, которые касаются деятельно-

сти органов государственной власти. 

В статье рассмотрены новые методы проведения заседаний в удаленном режиме в 

период пандемии законодательных (представительных) органов государственной власти 

субъектов Российской Федерации и двух палат Федерального Собрания Российской Фе-

дерации, а также приведен опыт работы зарубежных парламентов демократических стран. 

В статье приведены критические аспекты работы законодательных (представительных) 

органов власти Российской Федерации субъектов Российской Федерации и затронуты про-

блемы законодательства, связанные с удаленной работой органов государственной власти 

в период пандемии. Также приведено мнение автора по совершенствованию действующего 

законодательства для организации деятельности органов государственной власти в период 

пандемии.
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The development of civilization is inextricably linked with modern technologies in the field of com-

munications. Information technology brings changes to different spheres of human life, without disregard-

ing the field of public administration. Unforeseen natural events, such as the pandemic of the coronavirus 

(COVID-19), force humanity to quickly master them, change their lifestyle, and even such traditional proce-

dures and institutions regarding the activities of public authorities. 

The article discusses new methods of holding meetings in a remote mode during a pandemic of legislative 

(representative) bodies of state power of the constituent entities of the Russian Federation and two chambers 

of the Federal Assembly of the Russian Federation, as well as the experience of foreign parliaments of 

democratic countries.

The article describes the critical aspects of the work of legislative (representative) authorities of the Russian 

Federation of the constituent entities of the Russian Federation and touches on the problems of legislation 

related to the remote work of government bodies during a pandemic. The author’s opinion on improving the 

current legislation for organizing the activities of public authorities during a pandemic is also given.
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